

main estimates, and supplementary or final estimates, the restoration or reinstatement of any item in the estimates or any opposed item in the estimates, and for the passage at all stages of any bill or bills based thereon. If the motion under consideration at the hour of interruption is a motion that shall come to a vote, the Speaker first shall put forthwith, without further debate or amendment, every question necessary to dispose of that proceeding, and forthwith thereafter put successively, without debate or amendment, every question necessary to dispose of any item of business relating to interim supply, main estimates, and supplementary or final estimates, the restoration or reinstatement of any item in the estimates, or any opposed item in the estimates, and, notwithstanding the provisions of Standing Order 76(1), for the passage at all stages of any bill or bills based thereon. The Standing Order relating to the ordinary daily time of adjournment shall remain suspended until all such questions have been decided."

That Standing Order 62(11) be deleted and the following substituted therefor:

"(11) Proceedings on an Opposition motion which is not a motion that shall come to a vote shall expire when debate thereon has been concluded or at the ordinary daily time of adjournment, as the case may be, provided that the ordinary daily hour of adjournment may be delayed pursuant to Standing Order 18(4)."

That Standing Order 69 be amended by adding the following new section immediately after section (1):

"2(1) Within ten sitting days following the adoption by the House of a report of the Striking Committee, the Clerk of the House shall convene a meeting of each Standing Committee whose membership is contained in that report for the purpose of electing a Chairman, provided that 48-hours notice is given of any such meeting.

(2) Within ten sitting days of the receipt, by the Clerk of a Standing Committee, of a request signed by any four Members of the said Standing Committee, the Chairman of the said Committee shall convene such a meeting provided that 48-hours notice is given of the meeting. For the purposes of this Standing Order the reasons for convening such a meeting shall be stated in the request."

and by renumbering the subsequent sections accordingly.

That Standing Order 69(2) be deleted and the following substituted therefor:

"(2) Each of the said committees shall elect a Chairman and a Vice-Chairman, in accordance with the provisions of section (10) of this Standing Order, at the commencement of every session and, if necessary, during the course of a session."

That Standing Order 69(3) be amended by adding immediately thereafter the following new section:

"3(2)(a) Without anticipating the decision of the House, within five sitting days of a bill being read a first time and being ordered for a second reading and reference to a legislative committee, the Striking Committee shall prepare and report a list of Members of such a legislative Committee which shall only be organized in the event that the House adopts the

dépenses, à un budget supplémentaire ou final, au rétablissement de tout poste du budget ou à tout poste du budget auquel on s'oppose, et à l'adoption, à toutes les étapes, de tout projet de loi fondé sur le budget. Si la motion à l'étude au moment de l'interruption est une motion à mettre aux voix, l'Orateur met d'abord aux voix, sans autre débat ni amendement, toute question qui s'y rattache et, immédiatement après, met successivement aux voix, sans débat ni amendement, toutes les questions se rattachant aux affaires en délibération concernant les crédits provisoires, le budget principal des dépenses, un budget supplémentaire ou final, le rétablissement d'un poste du budget, ou un poste du budget auquel on s'oppose et, nonobstant les dispositions du paragraphe 76(1), l'adoption à toutes les étapes du ou des projets de loi qui s'y rattachent. L'article relatif à l'heure ordinaire de l'ajournement quotidien demeure suspendu jusqu'à ce que l'on ait réglé toutes les questions susmentionnées."

Qu'on supprime le paragraphe 62(11) et qu'on le remplace par ce qui suit:

"(11) Les délibérations sur une motion de l'opposition qui n'est pas une motion à mettre aux voix se terminent à la fin du débat ou à l'heure ordinaire de l'ajournement quotidien, selon le cas, à condition que l'heure ordinaire de l'ajournement quotidien puisse être retardée en vertu du paragraphe 18(4)."

Qu'on modifie l'article 69 en ajoutant, immédiatement après le paragraphe (1), le nouveau paragraphe suivant:

"2(1) Dans les dix jours de séance qui suivent l'adoption par la Chambre d'un rapport du Comité de sélection, le greffier de la Chambre convoque une réunion de chaque comité permanent dont la liste des membres figure dans ledit rapport aux fins d'élire un président, à condition que soit donné un avis de quarante-huit heures de toute réunion de ce genre.

(2) Dans les dix jours de séance qui suivent la réception, par le greffier d'un comité permanent, d'une demande signée par quatre membres dudit comité permanent, le président dudit comité convoque une réunion, à condition qu'un avis de quarante-huit heures soit donné de la réunion. Aux fins du présent article, les motifs de la convocation sont énoncés dans la demande."

et en renumérotant en conséquence les paragraphes qui suivent.

Qu'on supprime le paragraphe 69(2) et qu'on le remplace par ce qui suit:

"(2) Chacun desdits comités élit un président et un vice-président, conformément aux dispositions du paragraphe (10) du présent article, au début de chaque session et, au besoin, durant la session."

Qu'on modifie l'article 69 en ajoutant, immédiatement après le paragraphe (3), le nouveau paragraphe suivant:

"3(2)a) Sans anticiper sur la décision de la Chambre, dans les cinq jours de séance qui suivent celui au cours duquel un projet de loi a été lu une première fois et l'on en a ordonné la deuxième lecture et le renvoi à un comité législatif, le Comité de sélection établit et présente une liste des membres du comité législatif en question qui n'est constitué que si la Chambre adopte la motion portant deuxième lecture et renvoi dudit